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Felmentette a bíróság Markó Attilát, hazatérni készül a Magyarországra 

távozott volt politikus 
2023. április 27. – Krónika, maszol.ro, Nyugati Jelen, szekelyhon.ro 

Felmentette a romániai bíróság Markó Attilát a még utolsó perében is, ezt maga az RMDSZ 

politikusa, az államosított ingatlanok restitúciós kérelmeit elbíráló bizottság egykori tagja 

jelentette be csütörtökön közösségi oldalán. A rá kirótt korábbi ítélet miatt Magyarországra 

távozott volt képviselő hamarosan hazatér. „Felmentettek az utolsó peremben is!” – adta 

hírül közösségi oldalán posztolt bejegyzésében az RMDSZ egykori parlamenti képviselője. 

Markó közölte, a 2014 november 20-a óta eltelt közel nyolc és fél év alatt öt vádemelés történt 

ellene, ezek közül három perben felmentették, kettőben az ügyészség ejtette a vádat. További 

32, teljesen azonos kártérítési ügyben az ügyészség megszüntette az eljárást az első jogerős 

felmentés után. „Itt ér véget ez a történet... Nagyon szépen köszönöm mindenkinek a 

támogatást, biztatást! Találkozunk Otthon!” – írta Markó Attila, arra kérve a sajtó képviselőit, 

hogy legyenek egy kis türelemmel, majd szeretne sajtótájékoztatót tartani, reményei szerint 

Sepsiszentgyörgyön. 

 

Magdó János személyében új főkonzulja van Magyarországnak Eszéken 
2023. április 27. – Kepesujsag.coc 

Magdó János lett Magyarország eszéki főkonzulátusának az új vezetője, aki első hivatalos 

találkozóján a HMDK elnökével, Jankovics Róberttel tárgyalt. Fuzik János 2020 áprilisától 

töltötte be a főkonzuli tisztséget Magyarország eszéki külképviseletén, tavaly szeptemberben 

bekövetkezett váratlan halálával a főkonzuli poszt megüresedett. Az elmúlt időszakban a 

főkonzulátus ideiglenes ügyvivője dr. Császár Zoltán konzul volt. A napokban kezdte meg 

szolgálatát Eszék új magyar főkonzulja, Magdó János, aki első hivatalos találkozóján a HMDK 

elnökével, Jankovics Róberttel tárgyalt az itteni magyarság helyzetéről. – Április 15-én 

érkeztem Eszékre, így az ismerkedés időszakában vagyok, annak is a kezdetén. Már az első 

nap találkoztam Jankovics Róbert elnök úrral, majd meglátogattam Andócsi Jánost, az 

iskolaközpont igazgatóját, Palizs-Tóth Hajnalkát, az Economica Hungarica Alapítvány 

igazgatóját és Lehocki-Samardžić Annát, az egyetem magyar tanszékének a vezetőjét. 

Valamint találkoztam dr. Szántó Tiborral, az eszéki magyarság egyik oszlopos tagjával. 
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RMDSZ: az AUR soviniszta és ostoba párt, amely alkalmatlan az ország 

vezetésére 
2023. április 27. – Krónika, maszol.ro, Bihari Napló, Nyugati Jelen 

Az RMDSZ határozottan visszautasítja George Simion AUR-vezető állításait, miszerint a 

magyar szervezet „kulturális egyesület, etnikai terrorista, amely akadályozza a helyi 

közigazgatás hatékonyabbá tételének minden formáját" – jelentette ki csütörtökön Csoma 

Botond, a szövetség képviselőházi frakciójának vezetője. „Határozottan visszautasítom az 

etnikai terrorizmus vádját. Úgy vélem, hogy az AUR újabb kisiklása azt mutatja, hogy az AUR 

egy soviniszta és ostoba párt. Természetesen nem hozott fel semmilyen érvet ennek az 

állításnak az alátámasztására, hiszen nem is tehette volna, amikor ekkora ostobaságokat 

mondott. A területi átszervezésről pedig az AUR vezetője hazudott, az RMDSZ soha nem 

ellenezte azt. Azt mondtuk, hogy alapos elemzést kell készíteni. A területi közigazgatási 

reform egyébként is csak a nyilatkozatok szintjén jelent meg a román politikában. Senki nem 

készített olyan elemzést, amilyet kellene. Ezek általános kijelentések voltak. Nem hiszem, 

hogy egy közigazgatási-területi reformot így (elemzés nélkül - a szerk.) kellene végrehajtani” 

– mondta Csoma Botond az Agerpres-nek. 

 

Törvénysértő módon tilthatták ki tavaly Lomnici Zoltánt Romániából 
2023. április 27. – Krónika 

Továbbra sem került pont idősebb Lomnici Zoltán és Tóth Kálmán magyar állampolgárok 

tavalyi, romániai kitiltása ügyének végére. A legfőbb ügyész szerint a kitiltást kezdeményező 

PSD-s képviselő nem sértett államtitkokat, amikor a terrorizmus vádjával elítélt Beke 

Istvánék kapcsán titkosszolgálati jelentéseket tett közzé. Lomnici Zoltán, valamint Kulcsár-

Terza József RMDSZ-es képviselő az ügy teljes körű kivizsgálását szorgalmazza. A bukaresti 

legfőbb ügyész hét hónap elteltével, a napokban válaszolt beadványukra. Arra hivatkozva 

utasította el a feljelentést, hogy a hosszú vizsgálat után elkészült határozat szerint a román 

képviselőnő nem bűnös. Lomnici Zoltán szerint nyilvánvaló, hogy az elutasító határozat 

nemcsak határidőn túl született, de törvénysértő is, ezért is élnek panasszal. Beadványukban 

az ügy teljes körű kivizsgálását kérik. 

 

Továbbra is függőben a marosvásárhelyi katolikus iskola ügye 
2023. április 27. – maszol.ro 

A következő tanévben is a marosvásárhelyi Bolyai Farkas Gimnáziumba tagolódva 

működhetnek a II. Rákóczi Ferenc Római Katolikus Gimnázium osztályai, miután a Maros 

megyei tanfelügyelőség nem hagyta jóvá, hogy külön alegységgé váljanak a gimnáziumon 

belül. Kallós Zoltán, a tanügyminisztérium kisebbségi oktatásért felelős államtitkára 

elmondta, a minisztérium július 31-én hozhat döntést az ügyben. Az államtitkár a Maszol 

megkeresésére kifejtette, a tanfelügyelőségeknek május 3-áig kell elküldeniük azoknak az 
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iskoláknak a helyzetét, ahol a tanfelügyelőség és az önkormányzat álláspontja nem egyezik. 

Jelenleg ezt a jelzést várják, majd a minisztérium hozza meg a döntést az ügyben, ennek 

időpontja július 31. Hozzátette: a minisztériumba egyelőre nem érkezett semmilyen átirat 

Maros megyéből. 

 

Nyitottak a kritikákra és a panaszokra is  
2023. április 27. – szekelyhon.ro, maszol.ro 

Negyven Maros megyei településen mintegy 2500 személlyel találkoztak a RMDSZ-es 

politikusok az elmúlt időszakban; a tapasztalatokról szerdán délben Ákosfalva községben, 

Cserefalván, a Kisgörgény felé vezető híd mellett számoltak be – ott, ahol felhalmozva álltak 

az éppen zajló vízbevetéshez szükséges alapanyagok. Mint Csibi Attila, az RMDSZ Maros 

megyei ügyvezető elnöke jelezte, azért tartották fontosnak a konzultációt, mert a kormányzati 

munkára vonatkozó kérdőívre adott válaszokból az derül ki, hogy a magyar közösség 

pozitívan értékeli az RMDSZ kormányzati munkáját, de amikor a konkrétumokra kérdeznek 

rá, akkor nem tudnak ezekből felsorolni. Csibi kiemelte: a két hónapnyi terepezés során újra 

megtapasztalta, hogy igény van a helyi közösségekben arra, hogy a választott képviselők 

meglátogassák, meghallgassák őket, így ezeket a találkozókat, beszélgetéseket ezután is 

folytatni kívánja.  

 

Péter Sándor tanár, újságíró Sepsiszentgyörgy idei Pro Urbe díjasa 
2023. április 27. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Sepsiszentgyörgy önkormányzata csütörtöki ülésén megszavazta, hogy Dr. Péter Sándor 

nyugalmazott tanár, újságíró kapja idén a Pro Urbe díjat. A háromszéki megyeszékhely 

díszpolgári címet minden évben a Szent György Napok keretében szervezett ünnepség 

keretében nyújtják át. Erre vasárnap 13.00 órakor kerül sor a sepsiszentgyörgyi Megyei 

Könyvtárban. A Pro Urbe díj a sepsiszentgyörgyi önkormányzat által adott legmagasabb 

kitüntetés, amellyel 1997 óta díjazzák azokat a 70. életévüket betöltött helyi személyiségeket, 

akik munkásságukkal „pénz és taps nélkül” öregbítették a háromszéki megyeszékhely 

hírnevét. 2014-ig évente három magyar és egy román személy kapta a díjat, majd 

megváltoztatták a szabályzatot és évente csak egy érdemes sepsiszentgyörgyi polgár kapja 

meg a Pro Urbe díjat. Sepsiszentgyörgyön az elmúlt években mintegy 80 személy kapta meg a 

Pro Urbe díjat. 

 

Szoborsorsok: amit a románoknak megengednek, azért a magyarokat szigorúan 

büntetik 
2023. április 27. – maszol.ro 

„A nagykárolyi Kölcsey Ferenc-szobor lebontását kéri a Szatmár Megyei Kulturális 

Igazgatóság, amely eredetileg a terveket is jóváhagyta. Az elkészült alkotáson a 

dokumentációhoz képest annyi változás történt, hogy felkerült rá nemzeti imánk, a Himnusz 

költőjének a neve, illetve az ezt megzenésítő Erkel Ferencz kottájának egy részlete, pontos 

másolatban. Az ügyről szerdán ITT írtunk, azonban érdemes alaposabban megvizsgálni a 
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kialakult helyzetet és a román hatóságok által alkalmazott kettős mércére is kötelességünk 

rávilágítani, különösképpen annak fényében, hogy a kolozsvári Mátyás-szoborcsoport előtt 

mindmáig ott áll az az illegálisan kihelyzett bronz tábla, amelyen nyíltan sértő és helytelen 

megállapítás szerepel, persze csak románul” – írta a maszol.ro. 

                 
Felvidéki magyar hívek ezrei készülnek a Ferenc pápával való találkozásra 
2023. április 27. – ma7.sk  

Nagy tisztesség és öröm, hogy Ferenc pápa ismét Magyarországra, Mária országába érkezik, 

ahol számos egyházi és közéleti személyiséggel, szervezetek képviselőivel, fiatalokkal 

találkozik. Látogatásának kicsúcsosodása pedig a vasárnap délelőtti pápai szentmise lesz a 

Kossuth téren. A három napig tartó eseménysorozaton felvidéki magyar katolikus 

zarándokok sokasága vesz részt. Molnár Tamás atyát, a pozsonyi magyar katolikus hívek 

lelkipásztorát, a pápalátogatás egyik koordinátorát kérdeztük a Szentatya holnap kezdődő 

magyarországi látogatásáról. Hozzátette: szombaton külön idegenvezetés is lesz azok 

számára, akik koruknál fogva már nem vehetnek részt az ifjúsági találkozón. Másnap a 

Szentatya látogatásának csúcspontja a Kossuth téri pápai szentmise lesz. Ezen, tudomása 

szerint, felvidéki hívők ezrei vesznek részt. Harmincöt pap, diakónus és kispap regisztrált a 

misére, a papi szektorba, de ez nem jelenti azt, hogy nem lesznek atyák, akik híveikkel együtt, 

autóbusszal érkeznek. Elsősorban azok, akik meg tudják oldani a vasárnapi szentmisén a 

helyettesítést.” 

 

Hajthatatlan és hajlíthatatlan – Duray Miklós emlékezete 
2023. április 27. – Pomichal Krisztián – ma7.sk  

Az Országház felsőházi nagyterme jelentőségéhez, örökségéhez méltó helyszínt biztosított a 

Duray Miklós tiszteletére rendezett emlékkonferenciának. Az elmúlt évtizedek 

legmeghatározóbb felvidéki magyar közszereplőjéről, a 77 éves korában tavaly decemberben 

elhunyt Duray Miklósról barátai, tisztelői, kollégái emlékeztek meg egy helyenként igen 

személyes hangvételű, néhol pedig kifejezetten megható szakmai összejövetelen. Bár 

megérdemelnék, de két oldalon képtelenség a nekik kijáró hangsúllyal bemutatni az 

elhangzott előadásokat (remélhetőleg lesz majd egy konferenciakötet, amely erre vállalkozik), 

így az alábbiakban csak egy vállaltan szubjektív, a teljesség igényét messziről elkerülő 

válogatást szeretnénk átnyújtani az olvasóknak.  A konferencia jelentőségét emelte, hogy 

Semjén Zsolt, a magyar kormány miniszterelnök-helyettese mondta a nyitóbeszédet. Előbb 

Duray pályaívét rajzolta meg a József Attila Ifjúsági Klubtól, a Csemadokon, a Magyar 

Ifjúsági Szövetségen és a Csehszlovákiai Magyar Kisebbségi Jogvédő Bizottságon át az 

Együttélésig, illetve a Magyar Koalíció Pártjáig. Duray Miklós egy korábbi beszédét idézve 

Semjén Zsolt arra hívta fel a hallgatóság figyelmét, hogy Európa elmúlt ezer éve a sokszínűség 

és a nemzeti értékek megőrzésének fontosságáról tanúskodik, de ez a sokszínűség nem 

jelenthet egyet a multikulturalizmussal, amelyet Duray a „jellegtelenséggel és zagyvasággal” 

azonosított.  
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Hiábavaló volt a magyar összeborulás? 
2023. április 27. – Czímer Gábor – ma7.sk  

Berényi József szerint már eldőlt, Gyimesi György a Szövetség listáján indul az előre hozott 

parlamenti választáson. A Híd emiatt valószínűleg távozik a pártból. A képviselő ugyan 

intenzíven kampányol a magyar falvakban, de a szakértő szerint kérdéses, hogy a Híd nélküli 

Szövetség Gyimesivel megugorja-e a parlamenti küszöböt. Ahogy arról beszámoltunk, a 

Szövetségen belül óriási feszültséget okozott, hogy a párt MKP-platformja a parlamenti 

választásra állított jelöltlistára szeretné venni Gyimesit. A Szövetség másik platformja, a Híd 

ugyanis élesen elhatárolódott a képviselőtől, aki eredetileg az OĽaNO listáján került a 

parlamentbe, de már távozott Igor Matovič frakciójából. Az ellentét odáig fajult, ha Gyimesi a 

listára kerül, a Híd távozik a Szövetségből, pártszakadás következik be. Hangácsi szerint 

egyelőre kérdőjel, hogy Gyimesi jelentené-e a Szövetség számára az ötszázalékos parlamenti 

küszöb elérésére a garanciát. „Legalább annyi választót vonzhat, mint amennyit eltaszíthat” – 

véli. Úgy látja, az lenne a legkívánatosabb, ha nem esne szét a Szövetség, hanem egy hosszú 

távú belső kompromisszum születne, amelyben a platformok legfeljebb egyfajta ötletforrások 

lennének. „De a tényleges irányítást a párt vezetése gyakorolná, mint mindenhol máshol a 

világban” – fogalmazott az elemző. 

           
Pásztor: Nem támogatom a rendkívüli választásokat 
2023. április 27. – Vajma.info 

Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) és a Vajdasági Autonóm Tartomány 

Képviselőházának elnöke nem támogatja a rendkívüli parlamenti választásokat. "Az elmúlt 

harminc évben az vált gyakorlattá, hogy rendkívülit választásokat tartunk. Úgy gondolom, 

hogy a képviseleti testület mandátumának lerövidítése csorbítja annak tekintélyét és köz 

érdekében végzett tevékenység komolyságát" – mondta Pásztor. Úgy értékelte, 

elfogadhatatlan és szégyenletes az, ami napjainkban történik a Koszovó északi részén vevő 

önkormányzatok helyhatósági választásaival kapcsolatban. Szerbiának politikai stabilitása, 

erős parlamenti többsége és működőképes kormánya van – értékelte a VMSZ elnöke. Éppen 

ezért nem látom okát, hogy rendkívüli választásokra pazaroljunk energiát és időt. Nem az 

ellenzék kívánsága a döntő. Volt lehetőségük megméretni politikai erejüket – mondta. Úgy 

véli, Szerbia és Magyarország történelmi csúcson lévő kapcsolatainak javítására nemcsak 

lehetőség van, hanem szükség is van rá. 

  

A Vajdasági Vágta május 27-én lesz Szabadkán 
2023. április 27. – Vajma.info 

A 11. Vajdasági Vágta helyszíne idén is a szabadkai Lóversenypálya lesz. A versenyzők 

folyamatosan nevezhetnek mind a Kishuszár Vágtára, mind a felnőtt kategóriába, Illés 

Ferencnél Adán – mondta Bunford Tivadar a Szabadkai Magyar Rádióban. A Háló Vajdasági 
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Fejlesztési Alapítvány igazgatójától azt is megtudtuk, hogy a vajdasági vágta nemcsak a 

versenyre vonz egyre több nézőt, de az egész vajdasági lovastársadalmat megmozgatta. 

Amióta megszervezik, egyes családok lótartással kezdtek foglalkozni, lovasklubok, családi 

vállalkozások alakultak. A vágtára egyre több kishuszár is jelentkezik, tehát biztosított az 

utánpótlás is. 

 

Magyarkanizsán jártak a Klímanócskák 
2023. április 27. – Vajma.info 

A klímatudatos környezeti neveléssel kapcsolatban tartottak egynapos továbbképzést 

óvónőknek, óvodapedagógusoknak a magyarkanizsai Regionális szakmai pedagógus-

továbbképző központban. A Hódmezővásárhelyről indított Klímanócskák programsorozat 

többrétűen mutatja be a klímaváltozással kapcsolatos problémákat és adja tovább a 

gyermekek részére ezen problémák megoldásához a lehetséges válaszokat. Elsőként dr. Forgó 

Gábort, a szervező Dipol Csoport cég igazgatóját kérdeztük arról, hogy hogyan jött létre a 

képzés. - A magyar kormány kiemelt feladatának tekinti a külhoni magyarság támogatását, 

ennek részeként kaptunk megbízást, mint cég a Nemzetpolitikai Államtitkárságtól a 

Klímanócskák program külhoni országokban való bemutatására és népszerűsítésére. 

Egynapos programokat tartottunk Vajdaság különböző helyszínein. Voltunk Topolyán, 

Zentán és Magyarkanizsán.  

             
ORFK: több mint tizenkétezren érkeztek Ukrajnából csütörtökön 

2023. április 28. – MTI, hirado.hu 

Az ukrán-magyar határszakaszon 5484-en léptek be Magyarországra csütörtökön, a román-

magyar határszakaszon belépők közül pedig 6689-en nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából 

érkeztek - tájékoztatta az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) pénteken az MTI-t. A 

beléptetettek közül a rendőrség 86 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító 

igazolást, amely 30 napig érvényes. Vonattal 117 ember - köztük 59 gyermek - érkezett 

Budapestre az ukrajnai háború elől menekülve - tudatta az ORFK. 

 

Aszfaltozzák a Munkácsi kistérség falvainak útjait 
2023. április 27. – karpatalja.ma 

Folytatódik a munkácsi kistérségi falvak útjainak aszfaltozása – közölte Andrij Baloga, 

Munkács polgármestere a Telegramon. A polgármester szavai szerint az utak rendbetételére a 

helyi önkormányzat programot fogadott el, és a költségek fedezésére pénzforrásokat különített 

el. A javítási munkálatok Beregkisalmástól Bárdházáig és Makarjáig fognak tartani. Munkács 

polgármesterének információi szerint Beregkisalmáson már folyik az aszfaltozás. 
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https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/28485/Magyarkanizsan-jartak-a-Klimanocskak.html
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/04/28/orfk-tobb-mint-tizenketezren-erkeztek-ukrajnabol-csutortokon
https://karpatalja.ma/karpatalja/gazdasag/aszfaltozzak-a-munkacsi-kisterseg-falvainak-utjait/
https://t.me/andriybaloha/389?single
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IX. Keresztény Diákköri Konferencia Beregszászon 
2023. április 27. – karpat.in.ua 

A GörögKör, az Ortutay Elemér Görögkatolikus Szakkollégium és a II. Rákóczi Ferenc 

Kárpátaljai Magyar Főiskola idén is megszervezte az Ortutay Elemér IX. Keresztény 

Tudományos Diákköri Konferenciát. Az elmúlt években a koronavírus, most pedig a háború 

miatt a rendezvényt a virtuális térben tartották meg 8 fiatal kutató részvételével. A 

konferenciának idén is a hit és a vallás volt a központi témája. Fontos, hogy a fiatalok ki 

tudják teljesíteni a képességeiket abban a szakmában, amit választottak, akik pedig ma 

vesznek részt a konferencián, a tudományt és a vallást is egyszerre választották maguknak, 

hangsúlyozta Marosi István, az Ortutay Elemér Görögkatolikus Szakkollégium igazgatója. 

 

Székelyudvarhelyi segítséggel vásároltak magyar köteteket a kárpátaljai 

könyvtáraknak 

2023. április 27. – karpat.in.ua 

A Székelyudvarhelyi Közösségi Alapítvány 11 éve szervez jótékonysági futást Fuss neki 

elnevezéssel. A Székelyudvarhelyi Városi Könyvtár kezdeményezésére múlt évi 

rendezvényen a kárpátaljai magyar könyvtáraknak gyűjtöttek adományokat. A befolyt 

összegből megvásárolt könyvek meg is érkeztek Beregszászba. Ennek persze előzményei is 

voltak. A székelyudvarhelyi könyvtár mellett működő Bibliofil Alapítvány is tevőleges részt 

vállalt abban, hogy végül a könyvek eljussanak Kárpátaljára.  

 

Ismét díjözön követte gazdaköröseink szerepléseit 
2023. április 27. – Kepesujsag.com 

A HMDK Gazdakör tagjai 22 díjat hoztak haza a felvidéki nemzetközi pálinka- és gyümölcs-

párlatversenyről. A birkapörköltfőzés terén is bizonyított gazdaszervezetünk csapata. Nemrég 

írtunk pálinkafőző mestereinknek egy vajdasági versenyen elért sikeréről, amelyet most 

újabb, még nagyobb „díjözön” követett. Ezúttal a Duna Arany Párlata 2023 nevű felvidéki 

(Szlovákia) XI. Országos és Nemzetközi Pálinka- és Gyümölcspárlatversenyen szerepeltek. – 

Összesen huszonnyolc mintát küldtek be gazdáink, amiből 22-t díjaztak: hat bronzérmet, 

tizenegy ezüstöt, négy aranyat és egy Champion-díjat hoztunk haza – nyilatkozta 

lapunknak Tarnai Attila, a HMDK Gazdakör falugazdásza. A legtöbb mintát, 21-et Kovács 

Sándor küldte be Kopácsról, az ő fügepálinkája kapta a legnagyobb elismerést, a Champion-

díjat, de 3 aranyérmet, 10 ezüstöt és 3 bronzot is hazahozott. A dályhegyi Hugyik Imre egy 

arany-, egy ezüst- és egy bronzéremmel gazdagodott, a várdaróci Karakas Attila és a 

csúzai Pinkert Dániel pedig bronzérmet érdemeltek ki pálinkájukért.  
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https://life.karpat.in.ua/?p=145393&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=145381&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=145381&lang=hu
https://kepesujsag.com/ismet-dijozon-kovette-gazdakoroseink-szerepleseit/
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Egy hely a magyar kultúra felfedezésére – „magyar sarok” nyílt a pakráci Városi 

Könyvtárban 

2023. április 27. – Kepesujsag.com 

A Pakráci Magyarok Egyesülete egy újabb, magyar kultúrát népszerűsítő programot valósított 

meg, az idei Egész életen át tartó tanulás hete keretében április 20-án, csütörtökön délben egy 

magyar sarok megnyitójára került sor a pakráci Városi Könyvtárban. „A magyar sarok egy 

olyan térnek készült, ahol minden érdeklődő, különösen a magyar nemzetiség tagjai 

megtalálhatják a horvátországi magyarsággal, történelmükkel és tevékenységükkel 

kapcsolatos könyveket, kiadványokat” – mondta a megnyitón Monika Lucić Fider, a pakráci 

Városi Könyvtár igazgatója. Hozzátette azt is, hogy ez annak a jó, a Pakráci Magyarok 

Közösségével való együttműködésnek a folytatását jelenti, amely a Jankovichok nyomában 

elnevezésű rendezvény közös szervezése során alakult ki. Ezzel egyetértett Jelena Hihlik, a 

pakráci Városi Múzeum igazgatója is, aki szintén elismerően szólt a Pakráci Magyarok 

Közösségének munkájáról és a velük való együttműködésről. 

  

Vukovár: magyarjaink nem tétlenkednek 
2023. április 27. – Kepesujsag.com 

A vukovári Magyar Otthont 2016 nyarán adták át. Az épületre a Vukovári Magyarok 

Egyesületének tagjai a második otthonukként tekintenek, és úgy is viszonyulnak hozzá. 

Nemrég egy újabb felújítást végeztek el. A koronavírus-járvány előtti időszakban szinte 

minden hétre jutott egy összejövetel, foglalkozás, vagy éppen egy újabb csoport érkezett 

látogatóba a vukovári magyarok székházába. Aztán két évig a járványhelyzet határozta meg 

tevékenységüket, nagyobb eseményeket nem szervezhettek, de ahogy a korlátozásoknak vége 

lett, újra egymást érik a rendezvények. Folyamatosan dolgoztak és dolgoznak az épület 

szépítésén is. A tagság sok mindent önerejéből oldott meg, de nagy segítséget kaptak a 

központi HMDK-tól, a magyar kormánytól, és igyekeztek minden pályázati lehetőséget 

kihasználni, így ma már egy minden igényt kielégítő székhelynek örülhetnek. – Ahogy az 

embernek a saját otthonánál, úgy egy ilyen közösségi épületnél is fontos, hogy a tulajdonos 

időnként újabb és újabb munkálatokra kerítsen sor. Az épület padlózatát csak javítgattuk az 

elmúlt években, így most már ráfér egy nagyobb felújítás. 
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https://kepesujsag.com/egy-hely-a-magyar-kultura-felfedezesere-magyar-sarok-nyilt-a-pakraci-varosi-konyvtarban/
https://kepesujsag.com/egy-hely-a-magyar-kultura-felfedezesere-magyar-sarok-nyilt-a-pakraci-varosi-konyvtarban/
https://kepesujsag.com/vukovar-magyarjaink-nem-tetlenkednek/
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. április 27. – Kossuth Rádió 

 

Hamarosan Komáromba látogat Rastislav Kácer. A szlovák külügyminiszter bejelentését nem 

fogadták kitörő örömmel a városban, hiszen többször is tett nyíltan magyar- és Magyarország-

ellenes kijelentéseket. A szlovák diplomácia vezetőjét nem a város hívta meg, hanem saját 

kezdeményezésére utazik Komáromba, ahol a városháza és a szlovák gimnázium mellett a 

magyar gimnáziumot is meglátogatja. 

 

Az egy éve megszüntetett marosvásárhelyi katolikus gimnázium osztályai egy másik 

középiskola (a Bolyai líceum) részeként működnek, de továbbra is a saját  -  egyházi 

tulajdonú - iskolaépületükben. Jogilag  megszűnt ugyan a katolikus líceum, de egyfajta 

önállóságot biztosított volna számukra, ha a befogadó tanintézmény külön alegységeként 

sorolják be őket. A helyi önkormányzat - mint az iskolák fenntartója  - még múlt év 

decemberében kérvényezte az alegységként való besorolást, de a megyei tanfelügyelőség ezt 

elutasította, egy hiányzó minisztériumi iratra hivatkozva. A hiányzó minisztériumi rendelet 

azt hivatott engedélyezni, hogy a felszámolt katolikus iskola épületeit a Bolyai líceum 

használja oktatási célra. A hiányzó dokumentum pótlását követő újbóli kérés ismételt 

elutasítása visszaélésnek tekinthető - nyilatkozta Tamási Zsolt, volt katolikus iskolaigazgató. 

 

Nagy népszerűségnek örvend Kárpátalján a Mathias Corvinus Collegium Középiskolás 

Programja, amely ingyenes társadalomtudományi képzést kínál olyan  fiatalok számára, akik 

az átlagnál tájékozottabbak szeretnének lenni és érdeklődnek a közéleti események iránt. 

 

A klímatudatos környezeti neveléssel kapcsolatban tartottak a héten továbbképzést 

óvodapedagógusoknak délvidéki településeken. Ezzel külhonban is befejeződött a 

nemzetpolitikai államtitkárság által támogatott Klímanócskák programsorozat, amely a klíma 

és a természet megóvására tanítja a gyerekeket. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Piskolt ritkán kerül reflektorfénybe. A Szatmár megyében, Nagykárolytól délnyugatra fekvő 

település már 1454-ben a vámszedő helyek között szerepelt. Földesurai a Rhédeyek és a 

Komáromyak voltak.  S hogy milyen a mai Piskolt? Mivel foglalkoznak és hogyan élnek a 

piskoltiak? Erről is kérdezte Kovács Endre alpolgármestert munkatársunk. 

 

Muzslyán jótékonysági nótaestet tartottak a közelmúltban. A közép-bánsági településen és 

környéken már több hónapja a rendezvények mindegyikén a helybeli Páger Anita javára is 

gyűjtenek, aki egy baleset miatt került kerekesszékbe. Most mindenki abban reménykedik, 

hogy egy sikeres műtét után a fiatal lány újra tud majd járni. 

 

Az előttünk álló négynapos szünet befejezéseként több száz kerékpáros lepi el május elsején 

Székelyudvarhely utcáit, hogy a munka ünnepén a biciklizés és a szabadtéri foglalkozások 

fontosságára irányítsák a figyelmet.   A kerékpárosok karavánban végig vonulnak a fontosabb 

tereken, majd a városi parkban zajlik a tulajdonképpeni majális. 

 


